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Geachte heer H., 

 

Naar aanleiding van uw brieven van 18 juli en 15 november jl., waarin u namens 

de Klankbordgroep Karekietpark mij nogmaals verzoekt zorgvuldig naar het plan 

van het Horizon College en het Regio College in het kader van de omvangrijke 

nieuwbouw in Purmerend te kijken, kan ik u het volgende mededelen.  

 

De beantwoording van uw brief van 18 juli jl. heeft enige tijd geduurd omdat ik 

met Horizon College en Regio College veelvuldig contact heb gehad over de 

voorgenomen nieuwbouw in Purmerend.  Ik heb onder andere verduidelijking 

gevraagd betreffende een aantal aspecten die in uw brief van 18 juli jl. genoemd 

worden, zoals studentenaantallen en financiële lasten. Ik heb inmiddels voldoende 

antwoord gekregen op mijn gestelde vragen en dit heb ik in een brief recentelijk 

bevestigd aan beide mbo-instellingen. 

 

In 1997 is besloten om de bekostiging van onder andere huisvesting in het mbo 

te decentraliseren naar de mbo-instellingen.  De belangrijkste reden voor de 

invoering van de lumpsumbekostiging in het mbo was de consensus dat dit 

bijdraagt aan minder bureaucratie, grotere doelmatigheid en betere kwaliteit. De 

mbo-instellingen zijn  binnen de wettelijke kaders  vrij in de besteding van deze 

lumpsum.  Mbo-instellingen beslissen zelf over hun huisvesting en zijn 

verantwoordelijk voor de financiering van de gebouwen. OCW heeft geen 

bemoeienis met het huisvestingsbeleid van een mbo-instelling,  behalve als blijkt 

dat besteding van bekostiging niet rechtmatig of ondoelmatig is. Dan heb ik de 

bevoegdheid om correcties aan te brengen in de rijksbijdrage. Op dit moment zie 

ik echter geen reden om van deze bevoegdheid gebruik te maken.  

 

Hieronder ga ik in op een aantal aspecten die u naar voren brengt in uw brief , 

zoals studentenaantallen, krimp, financiële lasten, negatief resultaat, en 

bestemmingsplan. 

 

Horizon College en Regio College  hebben een prognose aangeleverd van hun 

studentenaantallen.  Ik ben van mening dat de aangeleverde prognoses  die ten 

grondslag liggen aan de huisvestingsplannen een realistisch karakter hebben. Er 
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is rekening  gehouden met de regionale ontwikkelingen en daarnaast is er ook 

gebruik gemaakt van het prognosemodel van DUO voor studentenaantallen.  

 

Voor de beoordeling van de financiële lasten voor de huisvesting is gebruik 

gemaakt van de gegevens uit de financiële benchmark MBO 2015. De gemiddelde 

huisvestingskosten voor een mbo-instelling in de benchmark  is € 125 per m². De 

gemiddelde huisvestingskosten van beide instellingen gezamenlijk dalen juist na 

de nieuwbouw en liggen onder het sectorgemiddelde.  

 

De beoordeling van onder andere het financiële resultaat gebeurt door de 

Inspectie van het Onderwijs (hierna: inspectie). De inspectie toetst de financiële 

positie van alle bekostigde onderwijsinstellingen onder meer op solvabiliteit, 

rentabiliteit en liquiditeit. De inspectie kijkt ook op basis van de 

continuïteitsparagraaf naar de verwachte ontwikkeling van de financiële positie. 

Op dit moment staan beiden mbo-instellingen niet onder aangepast financieel 

toezicht van de inspectie. Een negatief resultaat kan goed uitlegbaar zijn 

bijvoorbeeld indien er investeringen in het onderwijs tegenover staan.  

 

De daling van het aantal mbo-studenten in de regio is juist een reden om samen 

te gaan werken. Ik waardeer het dan ook dat  Horizon College en Regio College 

samenwerken in deze regio en gezamenlijk zorgen voor een doelmatiger 

opleidingsaanbod. Ik kan mij goed voorstellen dat gezamenlijke huisvesting in 

deze situatie een bijdrage kan leveren. Het is de verantwoordelijkheid van het 

College van Bestuur van beide mbo-instellingen een zorgvuldig 

huisvestigingsbeleid te voeren en daarop wordt toegezien door de betreffende 

Raden van Toezicht. 

   

Over de verdere procedure rondom het verlenen van vergunningen voor de 

nieuwbouw en de bestemming van de Spinnekop in Purmerend moet ik u 

verwijzen naar de gemeente Purmerend.  

 

De brief wordt ook in afschrift gestuurd naar de vaste commissie voor Onderwijs, 

Cultuur en Wetenschap. 

 

U hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

de directeur-generaal Hoger Onderwijs, Beroepsonderwijs, Wetenschap en 

Emancipatie 

M.J. Boereboom 

namens deze, 

de directeur Middelbaar Beroeps Onderwijs, 

 

 

 

Inge Vossenaar 


